
Protokół Nr 4

z posiedzenia Komisji Zdrowia Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego które odbyło się w 
dniu 14 stycznia 2019 roku.

Posiedzenie trwało od godz. 1200 do godz. 1410

Na posiedzeniu komisji obecni byli:
1. Marcinkiewicz Andrzej - przewodniczący komisji
2. Kuśkowska Helena - członek komisji
3. Kłębek Krzysztof - członek komisji
4. Bereda Piotr - członek komisji
5. Rasiński Tomasz - członek komisji
6. Bielecki Kamil - członek komisji
7. Rosa Andrzej- członek komisji

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: p. Radosław Korzeniewski- Wójt Gminy, p. Dorota 
Wróbel -  Z-ca Wójta, p. Mateusz Kaszuba- Kierownik ZGK. p. Katarzyna Skwarska- 
specjalista pracy socjalnej, p. Ireneusz Zieliński- Kierownik referatu inwestycji i rozwoju, p. 
Marcin Szerszenowicz- kierownik referatu drogownictwa, p. Jacek Jeziorski- kierownik 
GOPS, p. Rafał Roguski- inspektor ds. inwestycji , p. Sławomir Rosa-Radny Gminy 
Dąbrówka, p. Jacek Ruciński- sołtys miejscowości Cisie i mieszkanka Gminy Dąbrówka.

Przebieg posiedzenia komisji

Otwarcia posiedzenia komisji dokonał p. Andrzej Marcinkiewicz, powitał wszystkich 
zebranych i poddał pod głosowanie wniosek, kto jest za nagrywaniem komisji rady Gminy:

„Za” - 4 głosy 
„Przeciwko”- 3 głosy 

„ Wstrzymuje się ” -  0 głosy

Przewodniczący komisji wyraził zgodę na nagrywanie komisji Rady Gminy Dąbrówka.

Następnie przedstawił następujący porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia;
2. Przyjęcie planu pracy Komisji;
3. Zatwierdzenie kompetencji Komisji;
4. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2019 rok;



5. Sprawy różne;
6. Zakończenie posiedzenia.

Komisja jednogłośnie przyjęła proponowany porządek obrad.

Ad. 1 Komisja jednogłośnie w drodze głosowania udzieliła głosu p. Jackowi Rucińskiemu- 
sołtysowi miejscowości Cisie. Pan Jacek Ruciński powiedział, iż przyjechał z prośbą o 
poparcie inicjatywy, ponieważ w Cisu biegnie wzdłuż drogi kanał, który odprowadza wodę ze 
wszystkich miejscowości. Od paru lat sygnalizowana jest prośba o obarierowanie tego kanału 
gdyż stwarza zagrożenie. Na chwilę obecną został tam stworzony peron, który został 
wysypany skruszony asfaltem.
Zostało wysłane w tej sprawie pismo do Powiatu, jednak Starostwo Wołomińskie udzieliło 
informacji, iż nie chcą ingerować w tą sprawę, ponieważ za tym kanałem znajduje się teren 
prywatny. Poprosił o poparcie i interwencje w tej sprawie.
Głos zabrała Pani Barbara Malinowska powiedziała, ze jest za tym, aby wykonać 
obarierowanie na mojej prywatnej własności i nie ma żadnych przeciwwskazań do realizacji 
tego zadania. Poprosiła komisje o przychylna decyzje w tej sprawie.
Przewodniczący powiedział, iż jest wniosek do budżetu w tej sprawie i w dalszej części 
posiedzenia zostanie omówiony. We wcześniejszym czasie komisja już rozpatrywała ten 
problem, dlatego ten wniosek zostanie dalej podtrzymany, aby wykonać peron i 
obarierowanie.
P. Wójt dodał, że potwierdza potrzebę wykonania barierki w tamtym miejscu gdyż miejsce to 
nie jest prawidłowo zabezpieczone.
P. Tomasz Rasiński dodał, iż były składane podania do budżetu na 2017 i 2018 rok w tej 
sprawie, ale niestety odpowiedzi żadnej nie było.

Ad. 2 Plan pracy komisji odczytała Pani Helena Kuśkowska i stanowi on załącznik do 
protokołu. Komisja głosowała następująco w sprawie przyjęcia planu pracy komisji:

„ Za 7 głosów
„ Przeciw 0 głosy 

„ Wstrzymuje się ” -  0 głosy

Plan pracy został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 3 Kompetencje komisji przedstawił Przewodniczący Komisji i stanowią one załącznik do 
protokołu. Komisja głosowała następująco w sprawie przyjęcia kompetencji komisji:

„ Za 7 głosów 
„ Przeciw 0 głosy 

„ Wstrzymuje się ” -  0 głosy

Kompetencje komisji zostały przyjęty jednogłośnie.



Ad.4 Komisja prowadziła dyskusje na temat naprawy dachu Straży w Chajętach. Wnioskiem 
komisji do budżetu na 2019 r. jest zdjęcie z wydatków inwestycyjnych dla poszczególnych 
jednostek Ochotniczych straży Pożarnych:
- OSP Ludwinów- Józefów 20 000, 00 zl
- OSP Kuligów 10 000, 00 zł.
- OSP Ślęzany 20 000, 00 zł.
Kwota 50 000, 00 zł zostanie przeznaczona na naprawę dachu Straży w Chajętach. 
Przedstawiony wniosek skierowany zostanie do opinii Komisji budżetowej.
Głosowanie:

„ Za 3 głosy 
„ Przeciw 2 głosy 

„ Wstrzymuje się ” — 2 głosy

Przedstawiony wniosek komisja kieruje do Komisji budżetowej i do Rady Gminy.

Przewodniczący Komisji poruszył temat zakupu agregatu prądotwórczego dla Ośrodka 
Zdrowia w Kuligowie i w Dąbrówce. Na spotkanie poproszono p. Mateusza Kaszubę w celu 
udzielenia informacji czy taki agregat będzie można zakupić z funduszy przeznaczonych na 
Zakład Gospodarki Komunalnej.
Przewodniczący postawił kolejny wniosek pod głosowanie, aby szukać w budżecie środków 
na zakup agregatu prądotwórczego dla Ośrodków Zdrowia w Kuligowie i Dąbrówce-, aby 
taki zapis znalazł się w budżecie.
Głosowanie:

„Za”- 7głosy 
„ Przeciw 0 głosy 

„ Wstrzymuje się ” — 0 głosy

Przedstawiony wniosek komisja przyjęła jednogłośnie kieruje go do Komisji budżetowej.

W dalszej kolejności Komisja dyskutowała na temat poprawy peronów w miejscowościach 
Guzowatka i Cisie/Józefów. Przewodniczący poddał po głosowanie wniosek o poprawę 
peronów przystankowych w miejscowościach Józefów/Cisie i w Guzowatce, aby taki zapis 
znalazł się w budżecie.

Głosowanie:
„ Za 7 głosy

„ Przeciw 0 głosy 
„ Wstrzymuje się ” — 0 głosy



Przedstawiony wniosek komisja przyjęła jednogłośnie kieruje go do Komisji budżetowej.

Przewodniczący Komisji odczytał pismo od Radnego P. Kamila Bieleckiego dotyczącego 
obniżenia diet Radnych. Następnie poddał pod głosowanie wniosek, kto jest za obniżeniem 
diet Radnych do kwoty 100 z ł :
Głosowanie:

Przedstawiony wniosek został przegłosowany za nie obniżaniem diet Radnych.

Po konsultacjach z mieszkańcami P. Wójt przedstawił Komisji propozycje, aby Sesję Rady 
Gminy odbywały się w późniejszych godzinach- propozycja godz. 18:00. Komisja zauważyła,

pracowników merytorycznych a Urząd nie jest otwarty w takich porach.

P. Krzysztof Kłębek opuścił spotkanie Komisji o godz. 13:50.

Pan Jacek Jeziorski- Kierownik GOPS przedstawił Komisji projekt Uchwały w sprawie 
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019.

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt w/w uchwały.

Na tym protokół zakończono.

„ Za 1 głos 
„ Przeciw 3 głosy 

„ Wstrzymuje się ” -  3 głosy

iż trudno zrealizować taką potrzebę mieszkańców gdyż w trakcie Sesji padają pytania do



Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego 
Rady Gminy Dąbrówka

Kompetencje rady gminy określone są w Ustawie z dnia 8 marca 1990 roku o 
samorządzie gminnym

Art. 18.

1. Do właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, o ile 
ustawy nie stanowią inaczej.
2. Do wyłącznej właściwości rady gminy należy:
1) uchwalanie statutu gminy;
2) ustalanie wynagrodzenia wójta, stanowienie o kierunkach jego działania oraz przyjmowanie 
sprawozdań z jego działalności;
3) powoływanie i odwoływanie skarbnika gminy, który jest głównym księgowym budżetu - na wniosek 
wójta;
4) uchwalanie budżetu gminy, rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu oraz podejmowanie 
uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium z tego tytułu;
4a) rozpatrywanie raportu o stanie gminy oraz podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub 
nieudzielenia wotum zaufania z tego tytułu;
5) uchwalanie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy oraz 
miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego;
6) uchwalanie programów gospodarczych;
6a) przyjmowanie programów rozwoju w trybie określonym w przepisach o zasadach prowadzenia 
polityki rozwoju;
7) ustalanie zakresu działania jednostek pomocniczych, zasad przekazywania im składników mienia 
do korzystania oraz zasad przekazywania środków budżetowych na realizację zadań przez te jednostki;
8) podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych 
ustawach;
9) podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego 
zarządu, dotyczących:
a) zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony, o ile ustawy szczególne 
nie stanowią inaczej; uchwała rady gminy jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta 
sama nieruchomość; do czasu określenia zasad wójt może dokonywać tych czynności wyłącznie za 
zgodą rady gminy,
b) emitowania obligacji oraz określania zasad ich zbywania, nabywania i wykupu przez wójta,
c) zaciągania długoterminowych zobowiązań zaliczanych do tytułu dłużnego, o którym mowa w art. 
72 państwowy dług publiczny ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 
(Dz. U. z 2017 r. poz. 2077, z późn. zm.),
d) ustalania maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów krótkoterminowych zaciąganych przez 
wójta w roku budżetowym,
e) zobowiązań w zakresie podejmowania inwestycji i remontów o wartości przekraczającej granicę 
ustalaną corocznie przez radę gminy,
f) tworzenia i przystępowania do spółek i spółdzielni oraz rozwiązywania i występowania 
z nich,



g) określania zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji przez wójta,
h) tworzenia, likwidacji i reorganizacji przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek 
organizacyjnych oraz wyposażania ich w majątek,
i) ustalania maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez wójta w roku 
budżetowym;
10) określanie wysokości sumy, do której wójt może samodzielnie zaciągać zobowiązania;
11) podejmowanie uchwał w sprawie przyjęcia zadań, o których mowa w art. 8 zadania zlecone 
wykonywane przez gminę ust. 2 i 2a;
12) podejmowanie uchwał w sprawach współdziałania z innymi gminami oraz wydzielanie na ten cel 
odpowiedniego majątku;
12a) podejmowanie uchwał w sprawach współpracy ze społecznościami lokalnymi 
i regionalnymi innych państw oraz przystępowania do międzynarodowych zrzeszeń społeczności 
lokalnych i regionalnych;
13) podejmowanie uchwał w sprawach herbu gminy, nazw ulic i placów będących drogami 
publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych w rozumieniu ustawy z dnia 21 marca 1985 r. 
o drogach publicznych (Dz. U. z 2017 r. poz. 2222 oraz z 2018 r. poz. 12, 138, 159 i 317), 
a także wznoszenia pomników;
14) nadawanie honorowego obywatelstwa gminy;
14a) podejmowanie uchwał w sprawie zasad udzielania stypendiów dla uczniów i studentów;
15) stanowienie w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy.

Plan Pracy Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego 
Rady Gminy Dąbrówka na rok 2019

Zadanie Termin realizacji

1. Opracowanie planu pracy. Styczeń

2. Opiniowanie projektów uchwał w zakresie działalności komisji. Styczeń -  Grudzień 
Praca ciągła

3. Realizacja podjętych działań w ciągu roku należących do zadań komisji. Styczeń -  Grudzień 
Praca ciągła

4. Podejmowanie czynności za zlecenia Rady Gminy Dąbrówka. Styczeń -  Grudzień 
Praca ciągła

5. Opiniowanie spraw z zakresu zdrowia, spraw socjalnych oraz porządku 
publicznego (.zagadnienia merytoryczne, organizacyjne i finansowe).

Styczeń -  Grudzień 
Praca ciągła

6. Opiniowanie projektu budżetu gminy oraz sprawozdań z jego wykonania 
w częściach dotyczących działania komisji oraz budżetów (planów 
finansowych) podległych placówek.

Styczeń -  Grudzień 
Praca ciągła

7. Opiniowanie innych projektów dokumentów, planów, programów, 
strategii, uchwał i zarządzeń dotyczących spraw, w których wymagana jest 
opinia Komisji w tym: opiniowanie dokumentów w zakresie problematyki 
związanej z pomocą rodzinom zagrożonym patologiami (wychowanie 
w trzeźwości i przeciwdziałanie alkoholizmowi, i innym nałogom), pomocy 
społecznej, ochrony zdrowia, ochrony środowiska i przyrody, utrzymania 
czystości i porządku, bezpieczeństwa obywateli, przeciwdziałania 
bezrobociu, aktywizacji lokalnego rynku pracy oraz współpracy 
z organizacjami pozarządowymi.

Styczeń -  Grudzień 
Praca ciągła



8. Monitoring oraz ocena funkcjonowania:
- Placówek oświatowych z terenu gminy (w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej),
- Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dąbrówce (zagadnienia 
merytoryczne, organizacyjne i finansowe),
- Ośrodków zdrowia na terenie gminy (zagadnienia merytoryczne, 
organizacyjne i finansowe),
- Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy (żagadnienia 
merytoryczne, organizacyjne i finansowe),
- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej (żagadnienia merytoryczne, 
organizacyjne i finansowe).

Luty- Grudzień 
Praca ciągła

9. Współpraca w zakresie zagadnień merytorycznych, organizacyjnych 
i finansowych Urzędu Gminy Dąbrówka w szczególności z :
- Wójtem Gminy,
- Skarbnikiem Gminy,
- Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej,
- Samodzielnym stanowiskiem do spraw zarządzania kryzysowego 
i Obrony Cywilnej.

Luty- Grudzień 
Praca ciągła

Posiedzenia Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego Rady Gminy Dąbrówka w roku 
2019 odbywać się będą stacjonarnie w Urzędzie Gminy Dąbrówka oraz wyjazdowo.

Plan pracy Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego Rady Gminy Dąbrówka na rok 2019 
może zostać poszerzony o sprawy/zadania wynikające z bieżącej potrzeby w oparciu o obowiązujące 
przepisy prawa.


